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Følgende saker ble omfordelt i møtet:  

1. Korrigert BU-protokoll, sak 57/08, pkt. 3 ”Budsjett 2008, korrektive tiltak for 
budsjettbalanse” 

2. Brev fra Undervisningsbygg, datert 28.04.2008, ”Østensjø skoles rektorbolig – 
redegjørelse for husleieøkning” 

3. ”Sothøna”, Østensjøvannets venner, juni 2008 
4. Brev fra Arbeidstilsynet, ”Rett hjem – kampanje i hjemmetjenesten 2002-2007 – 

hjemmetjenesten  - døgnåpen, tidløs og slitesterk” 
 
Opprop 
 
Åpen halvtime 

- Endre Stiansen tok opp de nye opptaksreglene til barnehager. Mener det ikke er 
ansiennitet som er avgjørende, men når barna er født. Mener det er systematisk 
forskjellsbehandling og ber bydelen evaluere praksisen etter ett år. Også vanskelig å 
forstå saksbehandlingen og ventelistene. Avdelingssjef, Tommy Grotterød, redegjorde 
for opptakssystemet. 

- Eldbjørg Mosvold Larsen, interessert i bystyremeldingen om fremtidens eldreomsorg 
og hvordan bydelen behandler dette. Norsk sykepleierforbund følger godt med i 
hvordan bydelen behandler saken. 
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Sak 86 /08  Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
BU-leder, Arnfinn Aabø (A) hadde følgende forslag til tilleggssak på sakskartet:  

- ”Vinmonopol Bøler senter”  
 
Votering 
Det ble votert over forslag til vedtak fra Arnfinn Aabø (A) 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Innkalling og sakskart godkjent med følgende nye sak på sakskartet:  
- ”Vinmonopol Bøler senter” 
 

 Sak 87 /08  Godkjenning av BU-protokoll 21.04.2008 
 
Britt Inglingstad (A) kom med følgende korrigering i sak 59/08: Hennes inhabilitet gjaldt ikke 
pkt. 8, men behandlingen av pkt. 9 vedr. Haakon Tveters vei 8.  
 
Bydelsdirektør, Tove Stien, orienterte om feil ordlyd i sak 57/08, pkt. 5: Korrigert sak ble 
omfordelt på møtet. 
 

 Sak 88 /08  Protokoller til orientering 
 
Arbeidsutvalget 02.06.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomite 09.06.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Omsorgskomite 09.06.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Oppvekstkomite 09.06.2008 
Protokoll tatt til orientering med merknad fra Randi Vollmerhaus (A) om feil i sak 60/08. 
Eldrerådet 09.06.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Råd for funksjonshemmede 10.06.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Ungdomsrådet 09.06.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Arbeidsmiljøutvalget, ekstraordinært møte 19.05.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Arbeidsmiljøutvalget 09.06.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Medbestemmelsesutvalget 09.06.2008 
Protokoll tatt til orientering med følgende kommentar fra BU-leder Arnfinn Aabø (A):  
BU stiller spørsmål ved årsaken til at arbeidstakersiden ikke stiller seg bak innholdet i 
tiltaksplan for seniorpolitikk i Bydel Østensjø 2008-2009. 
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 Sak 89 /08  Informasjon fra administrasjonen 
 
Avdelingssjef Solveig Nyhamar orienterte om følgende:  

- Under bydelsdagene inviterte avdeling for rehabilitering og omsorg til 
informasjonsmøte for pårørende i forbindelse med ”Omsorgstrappa”. Det kom ca 70 
personer. Det er ønske om å gjenta dette ved neste års bydelsdager. 

- Østensjø bo- og servicesenter åpnet 16.06.2008. Langerud sykehjem begynner 
innflytting 17.06.2008. Det vurderes å flytte dagsenteret på Manglerud til Langerud 
grunnet stor kapasitet på Langerud. 

 

 Sak 90 /08  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon pr 30.04.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon pr 30.4.2008 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
Votering. 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon pr 30.4.2008 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 

 Sak 91 /08  Tertialrapport og statistikk pr 30.04.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tertialrapport for 1.tertial 2008 og statistikk pr 30.04.2008 for Bydel Østensjø tas til 
etterretning. 
 
Votering. 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Tertialrapport for 1.tertial 2008 og statistikk pr 30.04.2008 for Bydel Østensjø tas til 
etterretning. 
 

 Sak 92 /08  Sentrale budsjettjusteringer 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 75 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 6/08. 

2. Funksjon 281 Økonomisk sosialhjelp reduseres med kroner 361 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 14/08 

3. Funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med 7,959 mill. kroner i henhold til 
byrådens sak 14/08. 

4. Funksjon 201 Førskole økes med kr 765 000 i henhold til byrådens sak 26/07. 
 
 



Votering. 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 

1. Funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 75 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 6/08. 

2. Funksjon 281 Økonomisk sosialhjelp reduseres med kroner 361 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 14/08 

3. Funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med 7,959 mill. kroner i henhold til 
byrådens sak 14/08. 

4. Funksjon 201 Førskole økes med kr 765 000 i henhold til byrådens sak 26/07. 
 

 Sak 93 /08  Månedsrapport barneverntjenesten per april 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar månedsrapport barneverntjeneste per april til orientering.  
 
Votering. 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar månedsrapport barneverntjeneste per april til orientering.  
 

 Sak 94 /08  Vedrørende muligheter for oppretting av 
barnevernnemnd i Bydel Østensjø 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak vedrørende mulighet for å opprette barnevernnemnd i Bydel Østensjø tas til orientering. 
Votering enstemmig. 
 
OVK v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak: 
Administrasjonen bes legge fram et forslag til hvordan oppvekstkomiteen og bydelsutvalget 
bedre kan holdes orientert, ha en reell rådgivende funksjon og utøve det politiske ansvaret i 
forhold til barnevernet. 
 
Votering : 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra OVK v/Hanne Eldby (SV). 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 

1. Sak vedrørende mulighet for å opprette barnevernnemnd i Bydel Østensjø tas til 
orientering. 

2. Administrasjonen bes legge fram et forslag til hvordan oppvekstkomiteen og 
bydelsutvalget bedre kan holdes orientert, ha en reell rådgivende funksjon og utøve det 
politiske ansvaret i forhold til barnevernet. 
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 Sak 95 /08  Barnehager - full behovsdekning, status mai 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak Barnehager full behovsdekning, status mai til orientering. 
 
Britt Inglingstad (V) meldte seg inhabil i behandlingen av pkt. 4 om Haakon Tveters vei 8. 
Vararepresentant Jon Kvikne (V) tiltrådte under behandlingen av punktet. 
 
OVK v/Hanne Eldby (SV) på vegne av SV og A hadde følgende forslag til vedtak 

1. Lopperud barnehage 
Administrasjonen bes ta initiativ til å søke om at midlertidig paviljong for Lopperud 
Barnehage overføres til midlertidige plasser for andre prosjekter bydelen har på gang 
når Lopperud barnehage er ferdigstilt. (Dette er fire avdelinger, og gir dermed plass til 
mellom 36 og 72 plasser, avhengig av alder, i slutten av januar 2009). 
Prioritert er Oppsalområdet, gjerne Haakon Tvetersvei 65. 

2. Hellerudveien 86-90.  
Bydel Østensjø bygger kommunal barnehage i Hellerudveien 86-90, dersom dette 
medfører kortere prosess. Barnehagen kan evt. Senere vurderes leid ut til privat drift. 

3. Haakon Tvetersvei 65. 
Administrasjonen bes ta kontakt med Omsorgsbygg og gi beskjed om at bydelen 
ønsker å benytte Håkon Tvetersvei 65 til barnehageformål. Det bes om en vurdering 
av hvor mange plasser en maksimal utnytting av tomten vil gi. 

4. Bydelsutvalget ber om at det iverksetter bygge og deleforbud på Haakon Tvetersvei 8. 
Bydelsutvalget ber bydelsadministrasjonen, i samarbeid med relevante etater, fremme 
et alternativ omreguleringsforslag for Haakon Tvetersvei 8 med sikte på å omregulere 
tomten til barnehageformål. 

5. Bydelsutvalget ber administrasjonen jobbe videre med mulighetene ved følgende 
tomter: Christine Dahl / Harry Fetts vei på Bryn, område ved Manglerud barneskole, 
Johan Scharffenbergsvei 75 på Skullerud, Thygesonsvei/Peter Aas vei ved Nordre 
Skøyen hovedgård. 

6. Rapportering 
Bydelsutvalget ber om å få tilsvarende månedlig rapportering over søkere som leveres 
til Byrådsavdelingen. Det vurderes om denne kan erstatte dagens rapportering, 
eventuelt komme som et tillegg til dagens rapportering. 

 
Tommy Skjervold (Frp) hadde følgende endringsforslag til pkt. 2 
Bydel Østensjø bygger kommunal barnehage i Hellerudveien 86-90, dersom dette medfører 
en vesentlig kortere prosess. Barnehagen kan evt. Senere vurderes leid ut til privat drift. 
 
Hanne Eldby (SV) hadde følgende endringsforslag til pkt. 3 
Administrasjonen bes ta kontakt med Omsorgsbygg, og tilskrive Bystyrets organer og gi 
orientering om at bydelen ønsker å benytte Håkon Tvetersvei 65 til barnehageformål. Det bes 
om en vurdering av hvor mange plasser en maksimal utnytting av tomten vil gi. 
 
A og SV v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber administrasjonen legge frem retningslinjene for opptaket i barnehagene 
som sak i god tid før neste års hovedopptak. 
 
BMK v/Helga Skau (A) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 



BMK ønsker spesifikke nummer eller bemerkninger i forhold til de ulike 
barnehageprosjektene slik at komiteen klarer å skille det ene prosjektet fra det andre, og at 
administrasjonen samordner informasjon rundt de ulike prosjektene i form av et kart. 
 
Votering 
Det ble først votert over pkt. 1 i OVKs forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble Tommy Skjervolds (Frp) forslag til vedtak satt opp mot OVKs forslag til vedtak, 
pkt. 2. 
OVKs forslag til vedtak ble vedtatt med 8 stemmer for (A og SV) og 7 stemmer mot (Frp, H 
og V). 
 
Deretter ble Hanne Eldbys (SV) forslag til vedtak ble satt opp mot forslag OVKs forslag til 
vedtak, pkt. 3. 
Hanne Eldbys (SV) forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
Det ble deretter votert over punktene 4-6 i OVKs forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra A og SV v/ Hanne Eldby (SV). 
Votering enstemmig 
 
Til slutt ble det votert over forslag til vedtak fra BMK v/Helga Skau (A). 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Lopperud barnehage 
Administrasjonen bes ta initiativ til å søke om at midlertidig paviljong for Lopperud 
Barnehage overføres til midlertidige plasser for andre prosjekter bydelen har på gang 
når Lopperud barnehage er ferdigstilt. (Dette er fire avdelinger, og gir dermed plass til 
mellom 36 og 72 plasser, avhengig av alder, i slutten av januar 2009). 
Prioritert er Oppsalområdet, gjerne Haakon Tvetersvei 65. 

2. Hellerudveien 86-90.  
Bydel Østensjø bygger kommunal barnehage i Hellerudveien 86-90, dersom dette 
medfører kortere prosess. Barnehagen kan evt. Senere vurderes leid ut til privat drift. 

3. Administrasjonen bes ta kontakt med Omsorgsbygg, og tilskrive Bystyrets organer og 
gi orientering om at bydelen ønsker å benytte Håkon Tvetersvei 65 til 
barnehageformål. Det bes om en vurdering av hvor mange plasser en maksimal 
utnytting av tomten vil gi. 

4. Bydelsutvalget ber om at det iverksetter bygge og deleforbud på Haakon Tvetersvei 8. 
Bydelsutvalget ber bydelsadministrasjonen, i samarbeid med relevante etater, fremme 
et alternativ omreguleringsforslag for Haakon Tvetersvei 8 med sikte på å omregulere 
tomten til barnehageformål. 

5. Bydelsutvalget ber administrasjonen jobbe videre med mulighetene ved følgende 
tomter: Christine Dahl / Harry Fetts vei på Bryn, område ved Manglerud barneskole, 
Johan Scharffenbergsvei 45 på Skullerud, Thygesonsvei/Peter Aas vei ved Nordre 
Skøyen hovedgård. 

6. Rapportering 
Bydelsutvalget ber om å få tilsvarende månedlig rapportering over søkere som leveres 
til byrådsavdelingen. Det vurderes om denne kan erstatte dagens rapportering, 
eventuelt komme som et tillegg til dagens rapportering. 
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7. Bydelsutvalget ber administrasjonen legge frem retningslinjene for opptaket i 
barnehagene som sak i god tid før neste års hovedopptak. 

8. BU ønsker spesifikke nummer eller bemerkninger i forhold til de ulike 
barnehageprosjektene slik at bydelsutvalget klarer å skille det ene prosjektet fra det 
andre, og at administrasjonen samordner informasjon rundt de ulike prosjektene i form 
av et kart. 

 

 Sak 96 /08  Gratis kjernetid i barnehagene - orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak  

1. Sak om gratis kjernetid i barnehagene tas til orientering.  
2. Bydelsadministrasjonen igangsetter tiltak slik at alle 4 og 5-åringer språkkartlegges innen 

årsskiftet. Barn uten barnehageplass har høyeste prioritet til testing. 
 
OVK v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak på vegne av A og SV. 

3. Alle barn som ikke har barnehageplass, og som fyller fire år innen utgangen av august  
2009, innkalles til fireårskontroll med språktest i løpet av januar 2009. Hensikten er å 
sikre at de kan få sendt søknader om barnehageplass i forbindelse med hovedopptaket, 
og sikres barnehageplass fra høsten 2009. Dette krever at det utvikles et samarbeid 
mellom barnehager og helsestasjoner slik at de aktuelle barna kan plukkes ut 
allerede høsten 2008. 

 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 1 og 2. 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra OVK. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 

1. Sak om gratis kjernetid i barnehagene tas til orientering.  
2. Bydelsadministrasjonen igangsetter tiltak slik at alle 4 og 5-åringer språkkartlegges innen 

årsskiftet. Barn uten barnehageplass har høyeste prioritet til testing. 
3. Alle barn som ikke har barnehageplass, og som fyller fire år innen utgangen av august  

2009, innkalles til fireårskontroll med språktest i løpet av januar 2009. Hensikten er å 
sikre at de kan få sendt søknader om barnehageplass i forbindelse med hovedopptaket, 
og sikres barnehageplass fra høsten 2009. Dette krever at det utvikles et samarbeid 
mellom barnehager og helsestasjoner slik at de aktuelle barna kan plukkes ut 
allerede høsten 2008. 

 

 Sak 97 /08  Rekruttering i barnehagene 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar sak om rekruttering i barnehagene til orientering 
2. Bydelsutvalget gir sin tilslutning til skisserte tiltak for bedret rekruttering i 

barnehagene 
  
SV og A v/Arnfinn Aabø (A) hadde følgende forslag til tilleggspunkt under punkt om 
omdømmebygging i tiltaksplanen 



Bydelsutvalget i Bydel Østensjø er svært opptatt av barnehageutbyggingen og 
barnehagekvaliteten. Bydelsutvalget har derfor en egen saksorientering på hvert BU-møte om 
barnehagespørsmålet. Synliggjøring av det politiske engasjement kan bidra positivt til 
barnehagenes omdømme og utvikling. 
 
Høyre v/Gro Thorup (H) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber om at administrasjonen redegjøre for status ”førskolelærerdekningen” i 
alle bydelens barnehager hvert tertial. Dette for å rette mer fokus på viktigheten av at barna 
får det pedagogiske tilbudet de har krav på etter barnehageloven. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 1 og 2. 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra A og SV. 
Votering enstemmig. 
 
Tilslutt ble det votert over forslag  til vedtak fra H. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 

1. Bydelsutvalget tar sak om rekruttering i barnehagene til orientering 
2. Bydelsutvalget gir sin tilslutning til skisserte tiltak for bedret rekruttering i 

barnehagene 
3. Bydelsutvalget i Bydel Østensjø er svært opptatt av barnehageutbyggingen og 

barnehagekvaliteten. Bydelsutvalget har derfor en egen saksorientering på hvert BU-
møte om barnehagespørsmålet. Synliggjøring av det politiske engasjement kan bidra 
positivt til barnehagenes omdømme og utvikling. 

4. Bydelsutvalget ber om at administrasjonen redegjøre for status 
”førskolelærerdekningen” i alle bydelens barnehager hvert tertial. Dette for å rette mer 
fokus på viktigheten av at barna får det pedagogiske tilbudet de har krav på etter 
barnehageloven. 

 

 Sak 98 /08  Brukerundersøkelse 2008 for barnehagene 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak ”Brukerundersøkelse 2008 for barnehagene” til orientering.  
 
Votering. 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar sak ”Brukerundersøkelse 2008 for barnehagene” til orientering. 
 

 Sak 99 /08  Status brukervalg hjemmetjenesten, praktisk bistand, 
januar - april 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Redegjørelse for status brukervalg første tertial 2008 tas til orientering. 
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2. Særskilt rapport for status brukervalg praktisk bistand/hjemmehjelp, utgår fra medio 
2008, da dette inngår i økonomirapportering for bydelen.  

 
OMK v/A og SV hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Bydelsdirektøren bes utarbeide en redegjørelse om bruken av private hjemmehjelpsfirmaer i 
bydel Østensjø til neste møte i bydelsutvalget.. 
Redegjørelsen skal inneholde: 

1. En oversikt over kostnadene med å administrere ordningen med private 
hjemmehjelpfirmaer.  

2. Hvilke firmaer som utfører slike tjenester for brukere i bydelen. 
3. Hvor mange brukere hvert av firmaene har. 
4. Alders-og kjønnsfordeling av brukere. 
5. Antall førstegangsbrukere av hjemmehjelp som valgte privat og kommunal 

hjemmehjelp i 2007-2008. 
6. Antall brukere som hadde kommunal hjemmehjelp og som gikk over til privat i 2007-

2008, og antall brukere som hadde privat og gikk over til kommunal hjemmehjelp. 
7. Informasjonen som gis til nye og gamle brukere av hjemmehjelp om tilbudet fra 

kommunal hjelp og privat hjemmehjelp. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 1 og 2. 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over OMKs forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 

1. Redegjørelse for status brukervalg første tertial 2008 tas til orientering. 
2. Særskilt rapport for status brukervalg praktisk bistand/hjemmehjelp, utgår fra medio 

2008, da dette inngår i økonomirapportering for bydelen. ’ 
3. Bydelsdirektøren bes utarbeide en redegjørelse om bruken av private 

hjemmehjelpsfirmaer i bydel Østensjø til neste møte i bydelsutvalget.. 
 
Redegjørelsen skal inneholde: 
1. En oversikt over kostnadene med å administrere ordningen med private 

hjemmehjelpfirmaer.  
2. Hvilke firmaer som utfører slike tjenester for brukere i bydelen. 
3. Hvor mange brukere hvert av firmaene har. 
4. Alders-og kjønnsfordeling av brukere. 
5. Antall førstegangsbrukere av hjemmehjelp som valgte privat og kommunal 

hjemmehjelp i 2007-2008. 
6. Antall brukere som hadde kommunal hjemmehjelp og som gikk over til privat i 

2007-2008, og antall brukere som hadde privat og gikk over til kommunal 
hjemmehjelp. 

7. Informasjonen som gis til nye og gamle brukere av hjemmehjelp om tilbudet fra 
kommunal hjelp og privat hjemmehjelp. 

 

 Sak 100 /08  Brukerundersøkelse 2007 for hjemmetjenesten 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 



Presentasjon av resultat fra brukerundersøkelse i hjemmetjenesten høsten 2007, tas til 
orientering. 
 
OMK v/Knut Elgsaas (A) hadde følgende forslag til vedtak 
BU gir ros og anerkjennelse til de ansatte i hjemmebaserte tjenester. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra OMK. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Presentasjon av resultat fra brukerundersøkelse i hjemmetjenesten høsten 2007, tas til 
orientering. 
 
BU gir ros og anerkjennelse til de ansatte i hjemmebaserte tjenester. 
 

Sak 101 /08  Brukervalg hjemmesykepleie, planlagt oppstart i 
bydelene 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om brukervalg i hjemmesykepleien til orientering. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om brukervalg i hjemmesykepleien til orientering. 
 

 Sak 102 /08  Rapporter fra kvalitetsrevisjoner hos tre private 
leverandører av hjemmehjelpstjenester 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar til orientering sak om kvalitetsrevisjon hos private leverandører av 
hjemmehjelpstjenester. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar til orientering sak om kvalitetsrevisjon hos private leverandører av 
hjemmehjelpstjenester. 
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 Sak 103 /08  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og 
servicesenter 12.03.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter den 
12.03.2008 og sykehjemsetatens uttalelse til orientering.  
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter den 
12.03.2008 og sykehjemsetatens uttalelse til orientering.  
 

 Sak 104 /08  Årsmelding og regnskap 2007 for Bøler seniorsenter 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding og regnskap 2007 for Bøler seniorsenter tas til orientering. 
 
Ann C. Elseth (Frp) spurte om ny leder ved senteret er ansatt. Avdelingssjef, Solveig 
Nyhamar, informerte om at prosessen med å finne ny leder er i gang, og at lederfunksjonen 
midlertidig ivaretas av en ansatt. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Årsmelding og regnskap 2007 for Bøler seniorsenter tas til orientering. 
 

 Sak 105 /08  Årsmelding 2007, Oppsal eldresenter 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2007 for Oppsal eldresenter tas til orientering. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Årsmelding 2007 for Oppsal eldresenter tas til orientering. 
  
 

 Sak 106 /08  Årsmelding 2007,  Manglerud- og Rustad eldresenter 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2007 for Manglerud- og Rustad eldresenter tas til orientering. 



 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Årsmelding 2007 for Manglerud- og Rustad eldresenter tas til orientering. 
 

 Sak 107 /08  Bystyremelding om fremtidens eldreomsorg - høring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø gir sin tilslutning til bystyremeldingen om fremtidens 
eldreomsorg i Oslo. 
 
OMK v /A og SV hadde følgende forslag til vedtak 
Forslag til høringsuttalelse: 
1. Innledning 
Bydelsutvalget er tilfreds med at flertallet i bystyrets Helse- og sosialkomite vedtok at 
meldingen skulle sendes bydelene til høring. Det er bydelene som har ansvaret for det meste 
av eldreomsorgen i Oslo. Det er beklagelig at H og Frp gikk i mot at bydelene skulle få 
anledning til å uttale seg om meldingen. 
 
2. Status for eldreomsorgen i Oslo i dag 
Det hadde vært ønskelig at byrådet i sin melding hadde tatt utgangspunkt i den utvikling 
eldreomsorgen i Oslo har gjennomgått de siste 10 årene. 
Det hadde også vært naturlig å sammenlikne tjenestetilbudet i Oslo med tjenestetilbudet i 
andre kommuner. 
Det har siden 1997 vært en sterk reduksjon i ressursinnsatsen i hjemmetjenesten i Oslo.  
I 1997 ble det utført 1072 årsverk i hjemmehjelpen for eldre over 67 år. I henhold til 
kommunens egen statistikk sank antall årsverk til 616 i 2003 og 408 årsverk i 2005. I 2005 ble 
8,4 årsverk kjøpt fra private. Antall brukere som fikk praktisk bistand sank fra 13.292 i 1997 
til 9.300 i 2005. Andel av innbyggere over 67 år som fikk praktisk bistand sank fra 18,8% i 
1997 til 15% i 2005. Andel av innbyggere over 80 år som fikk praktisk bistand sank fra 
34,8% i 1997 til 26,9% i 2005. Antall timer hjemmehjelp mottatt pr, bruker pr. år sank fra 157 
timer i 1997 til 85 i 2005. 
Resultatet av denne utviklingen er vel dokumentert i rapporten fra NIBR om ”Eldreomsorgen 
i Oslo. Tjenester og behovsdekning” NIBR notat 2007:111. Ivar Brevik har her foretatt en 
sammenliknende analyse av Helsetilsynets undersøkelse 2003. 
I sammendraget i avsnitt 4.3 står det: 
”Utilstrekkelig hjelp i Oslo er mest markant for de mest hjelpetrengende. En synes ofte å 
komme til kort der en burde strekke seg lengst. De heimebaserte tjenestene i Oslo synes særlig 
å svikte i forhold til dem med størst behov. Det understøtter hypotesen om at svak alternativ 
tjenesteyting øker presset på sykehjemmene i Oslo.” 
I kap. 1.6.1. påpeker Brevik at samlet innsats i heimesykepleien for de mest hjelpetrengende 
er under gjennomsnittet for resten av landet, dvs. 82% av tilsvarende innsats i resten av 
lendet.  
 
Det har også vært en nedbygging av sykehjemskapasiteten i Oslo de siste 10 årene. I 1999 
disponerte bydelene 5488 sykehjemsplasser. I 2006 disponerte bydelene 4831 plasser, en 
reduksjon på 657 plasser. I samme periode var det en økning i antall eldre over 80 år.    
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Byrådet avviste tidligere kritikken om mangel på sykehjemsplasser med at det ikke var noen 
på venteliste. Bydelsutvalget er glad for at byrådet nå erkjenner at det er mangel på 
sykehjemsplasser eller tilsvarende tilbud.  
 
3. Konkrete mål for eldreomsorgen i Oslo 
Bydelsutvalget savner konkrete mål for eldreomsorgen i byrådets melding.  
Bydelsutvalget mener et første mål bør være å nå den samme forholdsmessige ressursinnsats i 
hjemmehjelpen i Oslo som man hadde i 1997 innen 2011. Oslo bør også nå samme 
ressursinnsats i hjemmetjenesten for de mest hjelpetrengende som gjennomsnittet på 
landsbasis innen 2011. 
Antall sykehjemsplasser eller tilsvarende tilbud bør også komme opp på samme nivå som i 
1999 innen 2011. 
 
4. Fritt brukervalg i hjemmetjenesten 
Bydelsutvalget mener det bør tildeles et tilstrekkelig antall timer med hjemmehjelp, slik at 
den enkelte bruker i samarbeid med hjemmehjelpen kan bestemme hva som skal gjøres fra 
gang til gang. Det er viktig at det er samme person som kommer hver gang, og at den enkelte 
trives med den hjemmehjelperen som kommer. 
 
5. Konkurranseutsetting i eldreomsorgen 
Under avsnittet Mangfold av tjenesteprodusenter uttaler byrådet: 
” Byrådet mener at konkurranse i seg selv er et gode fordi en da får incitament til å utvikle 
tjenestene til å bli enda bedre.” Hvem ”en” er opplyses ikke, er det byrådsavdelingen, 
Sykehjemsetaten eller sykehjemmene? 
Bydelsutvalget mener at det ikke er dokumentert at konkurranseutsetting av sykehjem har 
bidratt til kvalitetsøkning og effektivisering. Det er dessverre flere eksempler på at det 
motsatte har skjedd. Norlandia vant for eksempel konkurransen om å drive Lambertseter 
sykehjem fra 2005. I 2004 under kommunal drift var brukertilfredsheten helhetlig sett 95%, 
mens den i 2006 var sunket til 74%. Årskostnad pr. vektet plass i 2004 var 477.000, mens den 
i 2005 var steget til 512.000. 
 
Bydelsutvalget mener de beste virkemidlene for å bedre kvaliteten og effektiviteten i Oslos 
sykehjem er gjennom kvalitetskontroll, investering i utstyr og rehabilitering av gamle og slitte 
sykehjem, folkevalgt tilsyn, og ikke minst ved en ansvarlig personalpolitikk fra byrådet og 
bystyret.   Det innebærer satsing på opplæring og etterutdanning, gode lønns- og 
arbeidsforhold og naturligvis at byrådet og bystyret gir uttrykk for respekt og anerkjennelse av 
sine ansatte i helse- og omsorgssektoren. 
 
Bydelsutvalget finner det uheldig at byrådet ennå ikke har gjennomført bystyrevedtak om 
årlige kvalitetsrevisjoner av sykehjem. I bydel Østensjø har Oppsalhjemmet hatt bare en 
kvalitetsrevisjon siden 2004. Manglerudhjemmet har ikke hatt noen. 
 
Bydelsutvalget mener byrådet burde konsentrere seg om få bedre styring og kontroll med 
anskaffelser av varer og tjenester til de områder av kommunal virksomhet der det er rasjonelt 
med bruk av konkurranse.  Bydelsutvalget nevner her de problemer Undervisningsbygg og 
Omsorgsbygg har hatt med sine anskaffelser. Bydelsutvalget vil også nevne byrådets IKT-
reform. De 269 mill. som er de foreløpige merkostnadene p.g.a. slett styring av IKT-
anskaffelser og IKT-drift, hadde kommet bedre til nytte i Oslos eldreomsorg.  
 
6. Leverandører av hjemmetjenester 
Bydelsutvalget har behandlet rapporter om kvalitetsrevisjoner av tre 
hjemmehjelpsleverandører. Bydelsutvalget finner det meget nyttig at det foretas slik 



kvalitetskontroll i hjemmetjenesten. Det hadde imidlertid vært ønskelig med flere brukere enn 
to fra brukergruppen til det enkelte firma.  
Bydelsutvalget vil foreslå at det i tilknytning til kvalitetsrevisjonen også foretas en kontroll 
med lønns-og arbeidsbetingelser for de ansatte i de private hjemmehjelpsfirmaene.  
Bydelsutvalget vil også foreslå at det utarbeides en oversikt over kostnadene bydelen har ned 
å administrere ordningen med avtaler med disse firmaene. 
 
7. Hvem driver sykehjemmene? 
I brukerundersøkelser og i andre oversikter bruker byrådet en inndeling av sykehjem i private 
og kommunalt drevne sykehjem. 
Bydelsutvalget mener dette er en ukorrekt og tilslørende inndeling. 
De private sykehjem omfatter sykehjem drevet av ideelle organisasjoner som Kirkens 
Bymisjon og Frelsesarmeen samt sykehjem drevet av kommersielle virksomheter. De siste 
driver sykehjem slik en hver bedrift som opererer i et marked må gjøre.  De skal sørge for en 
avkastning som aksjonærene eller eierne krever, de driver sykehjem ”for profit”. 
Bydelsutvalget foreslår at i fremtidige oversikter og brukerundersøkelser inndeles 
sykehjemmene i følgende grupper, kommunalt drevne sykehjem, sykehjem drevet av ideelle 
organisasjoner og kommersielt drevne sykehjem.  
 
8. Bedre statistikk 
Det er et stort behov for bedre statistikk som kan gi de folkevalgte i bydelene og i bystyret 
bedre oversikt over utviklingen i eldreomsorgen. Det gjelder behov, ressursinnsats, kostnader 
og kvalitet. 
 
Votering 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble satt opp mot forslag til vedtak fra OMK. 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak falt med 7 stemmer for (Frp, H og V) og 8 stemmer mot 
(A og SV). 
 
Vedtak 
Høringsuttalelse: 
1. Innledning 
Bydelsutvalget er tilfreds med at flertallet i bystyrets Helse- og sosialkomite vedtok at 
meldingen skulle sendes bydelene til høring. Det er bydelene som har ansvaret for det meste 
av eldreomsorgen i Oslo. Det er beklagelig at H og Frp gikk i mot at bydelene skulle få 
anledning til å uttale seg om meldingen. 
 
2. Status for eldreomsorgen i Oslo i dag 
Det hadde vært ønskelig at byrådet i sin melding hadde tatt utgangspunkt i den utvikling 
eldreomsorgen i Oslo har gjennomgått de siste 10 årene. 
Det hadde også vært naturlig å sammenlikne tjenestetilbudet i Oslo med tjenestetilbudet i 
andre kommuner. 
Det har siden 1997 vært en sterk reduksjon i ressursinnsatsen i hjemmetjenesten i Oslo.  
I 1997 ble det utført 1072 årsverk i hjemmehjelpen for eldre over 67 år. I henhold til 
kommunens egen statistikk sank antall årsverk til 616 i 2003 og 408 årsverk i 2005. I 2005 ble 
8,4 årsverk kjøpt fra private. Antall brukere som fikk praktisk bistand sank fra 13.292 i 1997 
til 9.300 i 2005. Andel av innbyggere over 67 år som fikk praktisk bistand sank fra 18,8% i 
1997 til 15% i 2005. Andel av innbyggere over 80 år som fikk praktisk bistand sank fra 
34,8% i 1997 til 26,9% i 2005. Antall timer hjemmehjelp mottatt pr, bruker pr. år sank fra 157 
timer i 1997 til 85 i 2005. 
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Resultatet av denne utviklingen er vel dokumentert i rapporten fra NIBR om ”Eldreomsorgen 
i Oslo. Tjenester og behovsdekning” NIBR notat 2007:111. Ivar Brevik har her foretatt en 
sammenliknende analyse av Helsetilsynets undersøkelse 2003. 
I sammendraget i avsnitt 4.3 står det: 
”Utilstrekkelig hjelp i Oslo er mest markant for de mest hjelpetrengende. En synes ofte å 
komme til kort der en burde strekke seg lengst. De heimebaserte tjenestene i Oslo synes særlig 
å svikte i forhold til dem med størst behov. Det understøtter hypotesen om at svak alternativ 
tjenesteyting øker presset på sykehjemmene i Oslo.” 
I kap. 1.6.1. påpeker Brevik at samlet innsats i heimesykepleien for de mest hjelpetrengende 
er under gjennomsnittet for resten av landet, dvs. 82% av tilsvarende innsats i resten av 
lendet.  
 
Det har også vært en nedbygging av sykehjemskapasiteten i Oslo de siste 10 årene. I 1999 
disponerte bydelene 5488 sykehjemsplasser. I 2006 disponerte bydelene 4831 plasser, en 
reduksjon på 657 plasser. I samme periode var det en økning i antall eldre over 80 år.    
Byrådet avviste tidligere kritikken om mangel på sykehjemsplasser med at det ikke var noen 
på venteliste. Bydelsutvalget er glad for at byrådet nå erkjenner at det er mangel på 
sykehjemsplasser eller tilsvarende tilbud.  
 
3. Konkrete mål for eldreomsorgen i Oslo 
Bydelsutvalget savner konkrete mål for eldreomsorgen i byrådets melding.  
Bydelsutvalget mener et første mål bør være å nå den samme forholdsmessige ressursinnsats i 
hjemmehjelpen i Oslo som man hadde i 1997 innen 2011. Oslo bør også nå samme 
ressursinnsats i hjemmetjenesten for de mest hjelpetrengende som gjennomsnittet på 
landsbasis innen 2011. 
Antall sykehjemsplasser eller tilsvarende tilbud bør også komme opp på samme nivå som i 
1999 innen 2011. 
 
4. Fritt brukervalg i hjemmetjenesten 
Bydelsutvalget mener det bør tildeles et tilstrekkelig antall timer med hjemmehjelp, slik at 
den enkelte bruker i samarbeid med hjemmehjelpen kan bestemme hva som skal gjøres fra 
gang til gang. Det er viktig at det er samme person som kommer hver gang, og at den enkelte 
trives med den hjemmehjelperen som kommer. 
 
5. Konkurranseutsetting i eldreomsorgen 
Under avsnittet Mangfold av tjenesteprodusenter uttaler byrådet: 
”Byrådet mener at konkurranse i seg selv er et gode fordi en da får incitament til å utvikle 
tjenestene til å bli enda bedre.” Hvem ”en” er opplyses ikke, er det byrådsavdelingen, 
Sykehjemsetaten eller sykehjemmene? 
Bydelsutvalget mener at det ikke er dokumentert at konkurranseutsetting av sykehjem har 
bidratt til kvalitetsøkning og effektivisering. Det er dessverre flere eksempler på at det 
motsatte har skjedd. Norlandia vant for eksempel konkurransen om å drive Lambertseter 
sykehjem fra 2005. I 2004 under kommunal drift var brukertilfredsheten helhetlig sett 95%, 
mens den i 2006 var sunket til 74%. Årskostnad pr. vektet plass i 2004 var 477.000, mens den 
i 2005 var steget til 512.000. 
 
Bydelsutvalget mener de beste virkemidlene for å bedre kvaliteten og effektiviteten i Oslos 
sykehjem er gjennom kvalitetskontroll, investering i utstyr og rehabilitering av gamle og slitte 
sykehjem, folkevalgt tilsyn, og ikke minst ved en ansvarlig personalpolitikk fra byrådet og 
bystyret.   Det innebærer satsing på opplæring og etterutdanning, gode lønns- og 
arbeidsforhold og naturligvis at byrådet og bystyret gir uttrykk for respekt og anerkjennelse av 
sine ansatte i helse- og omsorgssektoren. 



 
Bydelsutvalget finner det uheldig at byrådet ennå ikke har gjennomført bystyrevedtak om 
årlige kvalitetsrevisjoner av sykehjem. I bydel Østensjø har Oppsalhjemmet hatt bare en 
kvalitetsrevisjon siden 2004. Manglerudhjemmet har ikke hatt noen. 
 
Bydelsutvalget mener byrådet burde konsentrere seg om få bedre styring og kontroll med 
anskaffelser av varer og tjenester til de områder av kommunal virksomhet der det er rasjonelt 
med bruk av konkurranse.  Bydelsutvalget nevner her de problemer Undervisningsbygg og 
Omsorgsbygg har hatt med sine anskaffelser. Bydelsutvalget vil også nevne byrådets IKT-
reform. De 269 mill. som er de foreløpige merkostnadene p.g.a. slett styring av IKT-
anskaffelser og IKT-drift, hadde kommet bedre til nytte i Oslos eldreomsorg.  
 
6. Leverandører av hjemmetjenester 
Bydelsutvalget har behandlet rapporter om kvalitetsrevisjoner av tre 
hjemmehjelpsleverandører. Bydelsutvalget finner det meget nyttig at det foretas slik 
kvalitetskontroll i hjemmetjenesten. Det hadde imidlertid vært ønskelig med flere brukere enn 
to fra brukergruppen til det enkelte firma.  
Bydelsutvalget vil foreslå at det i tilknytning til kvalitetsrevisjonen også foretas en kontroll 
med lønns-og arbeidsbetingelser for de ansatte i de private hjemmehjelpsfirmaene.  
Bydelsutvalget vil også foreslå at det utarbeides en oversikt over kostnadene bydelen har ned 
å administrere ordningen med avtaler med disse firmaene. 
 
7. Hvem driver sykehjemmene? 
I brukerundersøkelser og i andre oversikter bruker byrådet en inndeling av sykehjem i private 
og kommunalt drevne sykehjem. 
Bydelsutvalget mener dette er en ukorrekt og tilslørende inndeling. 
De private sykehjem omfatter sykehjem drevet av ideelle organisasjoner som Kirkens 
Bymisjon og Frelsesarmeen samt sykehjem drevet av kommersielle virksomheter. De siste 
driver sykehjem slik en hver bedrift som opererer i et marked må gjøre.  De skal sørge for en 
avkastning som aksjonærene eller eierne krever, de driver sykehjem ”for profit”. 
Bydelsutvalget foreslår at i fremtidige oversikter og brukerundersøkelser inndeles 
sykehjemmene i følgende grupper, kommunalt drevne sykehjem, sykehjem drevet av ideelle 
organisasjoner og kommersielt drevne sykehjem.  
 
8. Bedre statistikk 
Det er et stort behov for bedre statistikk som kan gi de folkevalgte i bydelene og i bystyret 
bedre oversikt over utviklingen i eldreomsorgen. Det gjelder behov, ressursinnsats, kostnader 
og kvalitet. 
 

 Sak 108 /08  Sykehjemsbehovsplan - Rammeplan for sykehjem i 
Oslo kommune 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø støtter det fremlagte forslaget til Sykehjemsbehovsplan – 
rammeplan for sykehjem i Oslo 
 
OMK v/A og SV hadde følgende forslag til vedtak 
Høringsuttalelse: 
1. Innledning 
Det er et klart behov for flere plasser i sykehjem og tilsvarende tilbud i Oslo. 
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Bydelsutvalget mener det er nødvendig med et variert tilbud til ulike grupper av brukere. 
Omsorgsboliger med tjenester vil være et tilbud til dem som ikke lenger kan bo hjemme , men 
som kan greie seg dersom de får et tjenestetilbud som er tilgjengelig hele døgnet. Flertallet i 
bydel Østensjø vedtok derfor under behandling av budsjettet for 2008 å opprette 16 slike 
plasser. 
Det har vært et problem for bydelen å finne lokaler eller eiendommer som kan brukes til slike 
løsninger. Oslo kommune har dessverre solgt flere tomter og eiendommer i bydel Østensjø 
som ville ha vært velegnet for slike formål. Her kan nevnes Håkon Tveters vei 65 og 
Oppsalveien 24-26. 
Bydelsutvalget ber bystyret sørge for at bydelene får muligheter til å opprette omsorgs-boliger 
med tjenester. 
 
2. Behovet for rehabilitering av sykehjem 
Det er et stort behov for rehabilitering og modernisering av sykehjem i Oslo. Noen er mer 
nedslitt enn andre. 
Bydelsutvalget vil her vise til Oppsalhjemmet som ble ferdigstilt i 1975. 
 
Bydelens tilsynsutvalg for Oppsalhjemmet har gjentatte ganger de siste 4 årene pekt på 
behovet for ulike tiltak for å forbedre de fysiske forholdene på Oppsalhjemmet, punkterte 
vinduer, manglende solavskjerming, indre slitasje med tapeter som henger i laser etc. I tillegg 
kommer alt for små toaletter.  
Dette er forhold som går ut over beboerne. Det fører også til en større belastning på 
personalet.  
Bydelsutvalget vil gi sin anerkjennelse til personalet som må utføre et krevende arbeid i et 
nedslitt og uhensiktsmessig sykehjem. 
Oppsalhjemmet trenger totalrehabilitering med maks. 15 beboere pr. et. slik det er i 
sykehjemmets 2. et.  
 
I vedlegg til Sykehjemsbehovsplan for 2008-2011 er det en funksjonsanalyse av 
Oppsalhjemmet datert 4.5.2007.  
 
I denne analysen heter det i: 
”Kommentarer – generelt/funksjon: 
2. etg. i sykehjemmet ble rehabilitert og bygget om til husbankstandard i 2001/2002. Denne 
etasjen har nå 15 rom, mot ellers 22-25. 
Forholdene i fellesfunksjonene, bl.a. kjøkken og vaskeri, har ikke en standard som 
tilfredsstiller dagens forskrifter.”  
 
”Kommentar-teknisk tilstand og brannsikkerhet: 
Innvendig vedlikehold bærer preg av slitte overflater, som bl.a. medfører vanskelig renhold. 
Tekniske anlegg, elektro og VVS tilfredsstiller ikke dagens krav med unntak av de 
rehabiliterte delene i 2. etg. ” 
 
 Det heter videre i: 
”Kommentar – utviklingsmuligheter: 
 Byggets tilstand og begrensningene i bl.a. takhøyden gjør det vanskeligere å utvikle det 
eksisterende bygget. Tallene i byggets potensiale er basert på ombygging. En mulighetsstudie 
vil kunne gi svar på om ombygging er teknisk og økonomisk gjennomførbart.” 
 
I avsnitt 15.2 i Sykehjemsbehovsplanen er det opplyst at det vil bli initiert forprosjekter for 
fire sykehjem. Oppsalhjemmet er ikke blant disse. Det er heller ikke opplyst om det blir 
igangsatt en mulighetsstudie av ombygging av Oppsalhjemmet i perioden 2008-2011. 



Omsorgsbygg skrev i sin årsmelding for 2006 at Oppsalhjemmet er et av flere sykehjem som 
bør totalrehabiliteres.  
I henhold til foreliggende Sykehjemsbehovsplan vil Oppsalhjemmet ikke bli totalrehabilitert i 
2008 –2011. 
 
Bydelsutvalget vil understreke at det er av avgjørende betydning for beboere og ansatte på 
Oppsalhjemmet å få svar på følgende spørsmål: 
 

1. Når vil punkterte vinduer bli skiftet ut? 
2. Når vil det installeres tilfredsstillende solavskjerming? 
3. Når vil ganger og rom bli pusset opp slik at de får en akseptabel standard? 
4. Når vil tekniske anlegg, elektro og VVS bli oppgradert slik at de tilfredsstiller dagens 

krav. Utvalget viser til at det var branntilløp i forbindelse med det elektriske anlegget i 
desember 2006 og april 2007.  

5. Når vil forholdene i fellesfunksjonene bli forbedret slik at de tilfredsstiller dagens 
forskrifter? 

 
Votering   
Forslag til vedtak fra OMK ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak falt med 7 stemmer for (Frp, H og V) og 8 stemmer mot 
(8 stemmer for A og SV). 
 
Vedtak 
Høringsuttalelse: 
1. Innledning 
Det er et klart behov for flere plasser i sykehjem og tilsvarende tilbud i Oslo. 
Bydelsutvalget mener det er nødvendig med et variert tilbud til ulike grupper av brukere. 
Omsorgsboliger med tjenester vil være et tilbud til dem som ikke lenger kan bo hjemme, men 
som kan greie seg dersom de får et tjenestetilbud som er tilgjengelig hele døgnet. Flertallet i 
bydel Østensjø vedtok derfor under behandling av budsjettet for 2008 å opprette 16 slike 
plasser. 
Det har vært et problem for bydelen å finne lokaler eller eiendommer som kan brukes til slike 
løsninger. Oslo kommune har dessverre solgt flere tomter og eiendommer i bydel Østensjø 
som ville ha vært velegnet for slike formål. Her kan nevnes Håkon Tveters vei 65 og 
Oppsalveien 24-26. 
Bydelsutvalget ber bystyret sørge for at bydelene får muligheter til å opprette omsorgs-boliger 
med tjenester. 
 
2. Behovet for rehabilitering av sykehjem 
Det er et stort behov for rehabilitering og modernisering av sykehjem i Oslo. Noen er mer 
nedslitt enn andre. 
Bydelsutvalget vil her vise til Oppsalhjemmet som ble ferdigstilt i 1975. 
 
Bydelens tilsynsutvalg for Oppsalhjemmet har gjentatte ganger de siste 4 årene pekt på 
behovet for ulike tiltak for å forbedre de fysiske forholdene på Oppsalhjemmet, punkterte 
vinduer, manglende solavskjerming, indre slitasje med tapeter som henger i laser etc. I tillegg 
kommer alt for små toaletter.  
Dette er forhold som går ut over beboerne. Det fører også til en større belastning på 
personalet.  
Bydelsutvalget vil gi sin anerkjennelse til personalet som må utføre et krevende arbeid i et 
nedslitt og uhensiktsmessig sykehjem. 
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Oppsalhjemmet trenger totalrehabilitering med maks. 15 beboere pr. et. slik det er i 
sykehjemmets 2. et.  
 
I vedlegg til Sykehjemsbehovsplan for 2008-2011 er det en funksjonsanalyse av 
Oppsalhjemmet datert 4.5.2007.  
 
I denne analysen heter det i: 
”Kommentarer – generelt/funksjon: 
2. etg. i sykehjemmet ble rehabilitert og bygget om til husbankstandard i 2001/2002. Denne 
etasjen har nå 15 rom, mot ellers 22-25. 
Forholdene i fellesfunksjonene, bl.a. kjøkken og vaskeri, har ikke en standard som 
tilfredsstiller dagens forskrifter.”  
 
”Kommentar-teknisk tilstand og brannsikkerhet: 
Innvendig vedlikehold bærer preg av slitte overflater, som bl.a. medfører vanskelig renhold. 
Tekniske anlegg, elektro og VVS tilfredsstiller ikke dagens krav med unntak av de 
rehabiliterte delene i 2. etg. ” 
 
 Det heter videre i: 
”Kommentar – utviklingsmuligheter: 
 Byggets tilstand og begrensningene i bl.a. takhøyden gjør det vanskeligere å utvikle det 
eksisterende bygget. Tallene i byggets potensiale er basert på ombygging. En mulighetsstudie 
vil kunne gi svar på om ombygging er teknisk og økonomisk gjennomførbart.” 
 
I avsnitt 15.2 i Sykehjemsbehovsplanen er det opplyst at det vil bli initiert forprosjekter for 
fire sykehjem. Oppsalhjemmet er ikke blant disse. Det er heller ikke opplyst om det blir 
igangsatt en mulighetsstudie av ombygging av Oppsalhjemmet i perioden 2008-2011. 
Omsorgsbygg skrev i sin årsmelding for 2006 at Oppsalhjemmet er et av flere sykehjem som 
bør totalrehabiliteres.  
I henhold til foreliggende Sykehjemsbehovsplan vil Oppsalhjemmet ikke bli totalrehabilitert i 
2008 –2011. 
 
Bydelsutvalget  vil understreke at det er av avgjørende betydning for beboere og ansatte på 
Oppsalhjemmet å få svar på følgende spørsmål: 
 

6. Når vil punkterte vinduer bli skiftet ut? 
7. Når vil det installeres tilfredsstillende solavskjerming? 
8. Når vil ganger og rom bli pusset opp slik at de får en akseptabel standard? 
9. Når vil tekniske anlegg, elektro og VVS bli oppgradert slik at de tilfredsstiller dagens 

krav. Utvalget viser til at det var branntilløp i forbindelse med det elektriske anlegget i 
desember 2006 og april 2007.  

10. Når vil forholdene i fellesfunksjonene bli forbedret slik at de tilfredsstiller dagens 
forskrifter? 

 
 

  

Sak 109 /08  Ruspolitisk handlingsplan 2007 -2009 - orientering om 
status i arbeidet 
 



Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om gjennomføring av Ruspolitisk handlingsplan 2007 – 2009 til 
orientering. 
 
A og SV v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber administrasjonen ta inn innpillene fra komiteene i utarbeidelsen av ny 
ruspolitisk handlingsplan høsten 2008 
 
Votering 
Forslag til vedtak fra A og SV ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Bydelsdir. Forslag til vedtak falt med 7 stemmer for (H, Frp og V) og 8 stemmer mot (A og 
SV). 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget ber administrasjonen ta inn innpillene fra komiteene i utarbeidelsen av ny 
ruspolitisk handlingsplan høsten 2008 
 

 Sak 110 /08  Bystyremelding om sosiale boligvirkemidler - høring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø gir sin tilslutning til bystyremeldingen om sosiale 
boligvirkemidler i Oslo kommune. 
 
BMK v /A og SV hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalgets uttalelse til bystyremeldingen om sosiale boligvirkemidler i Oslo 
kommune. 
Meldingen gir en god oversikt over dagens boligsosiale virkemidler og hva man ønsker å 
utvikle videre. Bydelsutvalget i Østensjø mener det er meget positivt at det er lagt vekt på at 
de fleste brukerrettede virkemidler behøves i bydelene, og at det legges særlig vekt på å 
utvikle disse. Meldingen presenterer også en rekke mål og prinsipper som bydelsutvalget vil 
slutte seg til med følgende utdypninger og justeringer: 
 
1. Meldingen er begrenset til å omhandle boliger for vanskeligstilte og de virkemidler som er 
til rådighet i denne sammenheng. Meldingen hadde tjent på å ta et bredere perspektiv, i alle 
fall som et utgangspunkt. Forholdene for vanskeligstilte på boligmarkedet har direkte 
sammenheng med boligmarkedet totalt. Boligprisene øker og faller som følge av den til 
enhver tid gjeldende etterspørsel. De svakstilte gruppene, og de som skal inn på 
boligmarkedet for første gang, er de som får vanskeligheter når tilbudet er lavere enn 
etterspørselen og boligprisene stiger. Jo høyere prisnivå, jo flere er det som ikke vil klare seg 
selv på boligmarkedet og som vil trenge en eller annen form for kommunal assistanse. 
Kanskje det viktigste tiltaket for å redusere behovene for assistanse vil derfor være å stimulere 
til økt boligproduksjon. Det er en klar svakhet at meldingen ikke tar opp en bredere drøfting 
av dette og hvordan kommunen gjennom er aktiv bolig- og tomtepolitikk kunne ha lagt til 
rette for øke boligtilbudet og dermed lette presset på prisene. Mye tyder på at "underskuddet" 
av boliger i Oslo er på flere titusener og det er stort behov for en økt boligproduksjon som 
både ville redusert hjelpebehovene og som dessuten ville ha redusert muligheten for 
spekulanter til å sette opp og leie ut boliger til ulike grupper med en uverdig standard til høye 
priser. 
 
2. Det er trolig et ikke uvesentlig omfang av spekulasjon og uverdige boforhold i Oslo. Gamle 
brakkerigger, kondemnable og brannfarlige hus og byggeplasser brukes som boliger. Dette er 
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på mange måter Oslos "slum" som ikke bare benyttes til boliger for pendlende arbeidere, men 
også av de med dårligst råd med bopel i Oslo. Som en første oppgave burde kommunen sørge 
for å kartlegge omfanget av denne form for ofte uformelle boliger og dernest sette inn 
effektive tiltak for å få bort slike uverdige boforhold i byen. 
 
3. Bydelsutvalget er enig i at samling av kommunale boliger og boliger for spesielle grupper i 
enkelte bydeler og boligkomplekser må unngås. Det er nødvendig å sette inn bomiljøtiltak i 
mange, ofte forholdsvis begrensede områder i mange deler av byen. Det vil i de fleste tilfeller 
ikke være på langt nær tilstrekkelig å sette inn "noen ressursfamilier" i slike bomiljø. Det vil 
være behov for større eller mindre grad av assistanse fra profesjonelle utenfra som kan sette i 
gang de nødvendige prosessene der reell deltakelse fra beboerne er et kjernepunkt. Bydelene 
har i utgangspunktet komparative fortrinn til å identifisere slike områder og til å sette inn 
adekvate tiltak om mulig på et tidlig tidspunkt i "nedtursområder". Bydelene må derfor settes i 
stand til dette både kompetansemessig og økonomisk. 
 
4. Boforholdene i bydeler og i boområder innenfor bydelene har en klar sammenheng med 
levekårsulikheter generelt. Å drøfte boligtiltak uten å sette dette i sammenheng med 
levekårsforskjeller og arbeid med å utjamne dem kan fort føre til at feil tiltak prioriteres. 
Bydelsutvalget savner en bredere levekårsbakgrunn og -analyse for meldingen.  
 
5. En aktiv boligpolitikk, inkludert tiltak overfor svakstilte, kan være et viktig virkemiddel for 
å ujevne levekårsforskjeller og motvirke segregerte boligmarkeder. Spredning av kommunale 
utleieboliger er i denne sammenheng et begrenset virkemiddel.  Den praksis som er ført så 
langt - bla pga av prisforskjeller mellom bydeler - har imidlertid resultert i spredning først og 
fremst til de deler av byen som har lavere boligpriser. Det er uheldig hvis kommunale 
utleieboliger først og fremst er et tilbud som kan tilbys "øst for elva". Å redusere antallet av 
slike boliger i visse sentrumsområder er bra, men på sikt kan gjeldene praksis føre til 
befestning av Oslo som en "delt by" mellom øst og vest. Meldingen burde har drøftet tiltak for 
å unngå dette.  
 
6. På samme måte som det generelt er for få boliger i Oslo, er det også for få kommunale 
utleieboliger. Når slike selges i den hensikt å spre antallet utover flere bydeler, må det være et 
minimum at det kjøpes det samme antall som selges. I tillegg bør det satses på bygging/kjøp 
av flere boliger primært integrert i på forhånd velfungerende bomiljø. Vi vil særlig peke på 
UNGBO som en viktig institusjon som bør utvikles videre. Denne boformen kan hjelpe 
mange ungdommer i faresonen til senere å unngå og bli hjelpetrengende på boligmarkedet.  
 
7. Vi vil advare mot en politikk der tidsbegensede leiekontrakter i kommunale leieboliger blir 
en ufravikelig norm. Det vil i praksis være ytterst vanskelig å oppnå målet om god botrygghet 
for dem som bor i slike leiligheter med en slik politikk. Mange av dem som kvalifiserer for 
kommunal bolig vil ha behov for et slikt botilbud utover en korttidskontrakt, og bare den 
praksis at leieforholdet må opp til vurdering feks hvert tredje år, vil være tilstrekkelig til å 
skape utrygghet. Oslo kommunes praksis på dette området har vært kritisert av FNs 
menneskerettskomite, og i stedet for å utvide ordningen med korttidskontrakter bør det drøftes 
nærmere hvordan botryggheten for beboere i kommunale utleieboliger kan økes. Meldingen 
burde ha gitt en slik drøfting.  
 
8. Meldingen presenterer flere gode tanker om å bygge på bydelene i det boligsosiale arbeidet. 
Generelt betinger dette at bydelene blir satt i stand til det økonomisk, kompetanse- og 
kapasitetsmessig. Det er positivt at det utvikles verktøy som kan anslå boligbehovene 
innenfor hver bydel. Vi vil i denne sammenheng peke på at perspektivet for boligarbeidet 
også i bydelene må ta utgangspunkt i det totale boligmarkedet i bydelene og ikke bare isolert 



konsentreres om personer med spesielle behov. Boligsosiale handlingsplaner kan være viktige 
som virkemidler for å få oversikt over behovene og innsikt i de lokale markedene og gi 
bydelene nødvendig og konkret kunnskap om hvilke tiltak som bør iverksettes. Det bør 
vurderes å pålegge bydelene å lage slike planer og at de rulleres med jamne mellomrom for å 
fange opp behovsendringer over tid.  
 
Votering 
Forslaget fra A og SV ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak. Bydelsdirektørens 
forslag til vedtak falt med 7 stemmer for (H, Frp og V) og 8 stemmer mot (A og SV).  
 
Vedtak 
Bydelsutvalgets uttalelse til bystyremeldingen om sosiale boligvirkemidler i Oslo 
kommune. 
Meldingen gir en god oversikt over dagens boligsosiale virkemidler og hva man ønsker å 
utvikle videre. Bydelsutvalget i Østensjø mener det er meget positivt at det er lagt vekt på at 
de fleste brukerrettede virkemidler behøves i bydelene, og at det legges særlig vekt på å 
utvikle disse. Meldingen presenterer også en rekke mål og prinsipper som bydelsutvalget vil 
slutte seg til med følgende utdypninger og justeringer: 
 
1. Meldingen er begrenset til å omhandle boliger for vanskeligstilte og de virkemidler som er 
til rådighet i denne sammenheng. Meldingen hadde tjent på å ta et bredere perspektiv, i alle 
fall som et utgangspunkt. Forholdene for vanskeligstilte på boligmarkedet har direkte 
sammenheng med boligmarkedet totalt. Boligprisene øker og faller som følge av den til 
enhver tid gjeldende etterspørsel. De svakstilte gruppene, og de som skal inn på 
boligmarkedet for første gang, er de som får vanskeligheter når tilbudet er lavere enn 
etterspørselen og boligprisene stiger. Jo høyere prisnivå, jo flere er det som ikke vil klare seg 
selv på boligmarkedet og som vil trenge en eller annen form for kommunal assistanse. 
Kanskje det viktigste tiltaket for å redusere behovene for assistanse vil derfor være å stimulere 
til økt boligproduksjon. Det er en klar svakhet at meldingen ikke tar opp en bredere drøfting 
av dette og hvordan kommunen gjennom er aktiv bolig- og tomtepolitikk kunne ha lagt til 
rette for øke boligtilbudet og dermed lette presset på prisene. Mye tyder på at "underskuddet" 
av boliger i Oslo er på flere titusener og det er stort behov for en økt boligproduksjon som 
både ville redusert hjelpebehovene og som dessuten ville ha redusert muligheten for 
spekulanter til å sette opp og leie ut boliger til ulike grupper med en uverdig standard til høye 
priser. 
 
2. Det er trolig et ikke uvesentlig omfang av spekulasjon og uverdige boforhold i Oslo. Gamle 
brakkerigger, kondemnable og brannfarlige hus og byggeplasser brukes som boliger. Dette er 
på mange måter Oslos "slum" som ikke bare benyttes til boliger for pendlende arbeidere, men 
også av de med dårligst råd med bopel i Oslo. Som en første oppgave burde kommunen sørge 
for å kartlegge omfanget av denne form for ofte uformelle boliger og dernest sette inn 
effektive tiltak for å få bort slike uverdige boforhold i byen. 
 
3. Bydelsutvalget er enig i at samling av kommunale boliger og boliger for spesielle grupper i 
enkelte bydeler og boligkomplekser må unngås. Det er nødvendig å sette inn bomiljøtiltak i 
mange, ofte forholdsvis begrensede områder i mange deler av byen. Det vil i de fleste tilfeller 
ikke være på langt nær tilstrekkelig å sette inn "noen ressursfamilier" i slike bomiljø. Det vil 
være behov for større eller mindre grad av assistanse fra profesjonelle utenfra som kan sette i 
gang de nødvendige prosessene der reell deltakelse fra beboerne er et kjernepunkt. Bydelene 
har i utgangspunktet komparative fortrinn til å identifisere slike områder og til å sette inn 
adekvate tiltak om mulig på et tidlig tidspunkt i "nedtursområder". Bydelene må derfor settes i 
stand til dette både kompetansemessig og økonomisk. 
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4. Boforholdene i bydeler og i boområder innenfor bydelene har en klar sammenheng med 
levekårsulikheter generelt. Å drøfte boligtiltak uten å sette dette i sammenheng med 
levekårsforskjeller og arbeid med å utjamne dem kan fort føre til at feil tiltak prioriteres. 
Bydelsutvalget savner en bredere levekårsbakgrunn og -analyse for meldingen.  
 
5. En aktiv boligpolitikk, inkludert tiltak overfor svakstilte, kan være et viktig virkemiddel for 
å ujevne levekårsforskjeller og motvirke segregerte boligmarkeder. Spredning av kommunale 
utleieboliger er i denne sammenheng et begrenset virkemiddel.  Den praksis som er ført så 
langt - bla pga av prisforskjeller mellom bydeler - har imidlertid resultert i spredning først og 
fremst til de deler av byen som har lavere boligpriser. Det er uheldig hvis kommunale 
utleieboliger først og fremst er et tilbud som kan tilbys "øst for elva". Å redusere antallet av 
slike boliger i visse sentrumsområder er bra, men på sikt kan gjeldene praksis føre til 
befestning av Oslo som en "delt by" mellom øst og vest. Meldingen burde har drøftet tiltak for 
å unngå dette.  
 
6. På samme måte som det generelt er for få boliger i Oslo, er det også for få kommunale 
utleieboliger. Når slike selges i den hensikt å spre antallet utover flere bydeler, må det være et 
minimum at det kjøpes det samme antall som selges. I tillegg bør det satses på bygging/kjøp 
av flere boliger primært integrert i på forhånd velfungerende bomiljø. Vi vil særlig peke på 
UNGBO som en viktig institusjon som bør utvikles videre. Denne boformen kan hjelpe 
mange ungdommer i faresonen til senere å unngå og bli hjelpetrengende på boligmarkedet.  
 
7. Vi vil advare mot en politikk der tidsbegensede leiekontrakter i kommunale leieboliger blir 
en ufravikelig norm. Det vil i praksis være ytterst vanskelig å oppnå målet om god botrygghet 
for dem som bor i slike leiligheter med en slik politikk. Mange av dem som kvalifiserer for 
kommunal bolig vil ha behov for et slikt botilbud utover en korttidskontrakt, og bare den 
praksis at leieforholdet må opp til vurdering feks hvert tredje år, vil være tilstrekkelig til å 
skape utrygghet. Oslo kommunes praksis på dette området har vært kritisert av FNs 
menneskerettskomite, og i stedet for å utvide ordningen med korttidskontrakter bør det drøftes 
nærmere hvordan botryggheten for beboere i kommunale utleieboliger kan økes. Meldingen 
burde ha gitt en slik drøfting.  
 
8. Meldingen presenterer flere gode tanker om å bygge på bydelene i det boligsosiale arbeidet. 
Generelt betinger dette at bydelene blir satt i stand til det økonomisk, kompetanse- og 
kapasitetsmessig. Det er positivt at det utvikles verktøy som kan anslå boligbehovene 
innenfor hver bydel. Vi vil i denne sammenheng peke på at perspektivet for boligarbeidet 
også i bydelene må ta utgangspunkt i det totale boligmarkedet i bydelene og ikke bare isolert 
konsentreres om personer med spesielle behov. Boligsosiale handlingsplaner kan være viktige 
som virkemidler for å få oversikt over behovene og innsikt i de lokale markedene og gi 
bydelene nødvendig og konkret kunnskap om hvilke tiltak som bør iverksettes. Det bør 
vurderes å pålegge bydelene å lage slike planer og at de rulleres med jamne mellomrom for å 
fange opp behovsendringer over tid.  
 
 

 Sak 111 /08  Tilbakemelding på pålegg fra Arbeidstilsynet, 
kampanjen "Rett hjem" 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tilbakemelding fra Arbeidstilsynet til orientering. 



 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar tilbakemelding fra Arbeidstilsynet til orientering. 
 

 Sak 112 /08  Manglerud og Rustad skoler - Forslag om tiltak på 
skoleveier 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø tilslutter følgende tiltak for ivaretakelse av trafikksikkerheten i bydelen: 

1. I Paal Bergs vei (skolevei til Rustad skole) foreslås en ny fartshump. Målinger viser at 
fartsnivået er ca. 33 km/t (fartsgrensen er 30/km/t). 

2. I Plogveien (skolevei til Mangelerud skole) foreslås 30 km/t utenfor skolen. Målinger 
viser at fartsnivået er 39 km/t (fartsgrensen er 40 km/t). 

 
Etter drøftelser kom bydelsutvalget frem til følgende tilleggforslag til vedtak, basert på 
pkt. 3 i BMKs forslag til vedtak 
Samferdselsetaten anmodes om å vurdere fartsreduserende tiltak eller andre sikkerhetstiltak 
på skoleveien til Bøler skole og Nøklevann skole, jf vedlagt brev fra rektor. 

 
Bjørn Vesten (Frp) hadde følgende endringsforslag basert på BMKs forslag til vedtak, 
pkt. 4 
Samferdselsetaten anmodes om å vurdere fartsreduserende tiltak eller andre sikkerhetstiltak i 
Østensjøveien syd-øst for Abildsøkrysset like før Langerudveien (skolevei til Abildsø skole). 
Det bes om at dette kan skje i forbindelse med utbygging av fjernvarmerør langs veien. 
 
A og SV v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
I Haakon Tveters vei foreslås 40 km. i timen der det i dag er 50 km. i timen.  
 
Frp v/Bjørn Vesten (Frp) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Det er viktig at alle fartsdumper merkes meget tydelig. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 1 og 2.  
Votering enstemmig.  
 
Deretter ble det votert over bydelsutvalgets samlede forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble Bjørn Vestens (Frp) forslag til vedtak satt opp mot BMKs forslag til punkt. 4. 
Bjørn Vestens (Frp) forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra A og SV. 
Votering enstemmig. 
 
Til slutt ble det votert over forslag til vedtak fra Frp v/Bjørn Vesten (Frp). 
Votering enstemmig. 
Vedtak 
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Bydel Østensjø tilslutter følgende tiltak for ivaretakelse av trafikksikkerheten i bydelen: 
1. I Paal Bergs vei (skolevei til Rustad skole) foreslås en ny fartshump. Målinger viser at 

fartsnivået er ca. 33 km/t (fartsgrensen er 30/km/t). 
2. I Plogveien (skolevei til Mangelerud skole) foreslås 30 km/t utenfor skolen. Målinger 

viser at fartsnivået er 39 km/t (fartsgrensen er 40 km/t). 
3. Samferdselsetaten anmodes om å vurdere fartsreduserende tiltak eller andre 

sikkerhetstiltak på skoleveien til Bøler skole og Nøklevann skole, jf vedlagt brev fra 
rektor. 

4. Samferdselsetaten anmodes om å vurdere fartsreduserende tiltak eller andre 
sikkerhetstiltak i Østensjøveien syd-øst for Abildsøkrysset like før Langerudveien 
(skolevei til Abildsø skole). Det bes om at dette kan skje i forbindelse med utbygging 
av fjernvarmerør langs veien. 

5. I Haakon Tveters vei foreslås 40 km. i timen der det i dag er 50 km. i timen. 
6. Det er viktig at alle fartsdumper merkes meget tydelig. 

 

 Sak 113 /08  Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012, 
friluftslivsdelen, høring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Innspill fra FSU til kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012 tilsluttes. 
 
Bjørn Vesten (Frp) hadde følgende forslag til vedtak 
Innspill fra FSU til kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012 tilsluttes, med unntak av 
at grønne områder mellom bebyggelse og markagrensen ikke vurderes omregulert, annet enn i 
helt spesielle tilfeller. Det er mangel på barnehage- og boligtomter i bydelen. 
 
Votering 
Bjørn Vestens (Frp) forslag til vedtak ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Bjørn Vestens (Frp) forslag til vedtak ble vedtatt med 10 stemmer for (A, Frp og Hanne Eldby 
(SV)) og 5 stemmer mot (H, V og Per Nygaard (SV))  
 
Vedtak 
Innspill fra FSU til kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012 tilsluttes, med unntak av 
at grønne områder mellom bebyggelse og markagrensen ikke vurderes omregulert, annet enn i 
helt spesielle tilfeller. Det er mangel på barnehage- og boligtomter i bydelen. 
  

 Sak 114 /08  Fyrstikkbakken 14A, Bryn. Uttalelse til planforslag 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Uttalelse til planforslag for Fyrstikkbakken 14A, Bryn tilsluttes. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Uttalelse til planforslag for Fyrstikkbakken 14A, Bryn tilsluttes. 
 



 Sak 115 /08  Varsling og forespørsel om forhåndsuttalelse, 
igangsetting av planarbeid, Ryenstubben 2 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Planområdet er utsatt for trafikkstøy- og lokal luftforurensning fra E-6, og er ikke egnet for 
støyfølsomme bruksformål.  
Selv om lokalene med fasade mot E-6 ikke skal romme støyfølsomme bruksformål, kreves det 
en støyfaglig utredning for å sikre at kravene til innendørs støynivå (NS 8175 klasse C) ikke 
overskrides dersom lokalene er av en type der teknisk forskrift setter grenser for innendørs 
støynivå (f.eks. møterom eller kontorer). 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Planområdet er utsatt for trafikkstøy- og lokal luftforurensning fra E-6, og er ikke egnet for 
støyfølsomme bruksformål.  
Selv om lokalene med fasade mot E-6 ikke skal romme støyfølsomme bruksformål, kreves det 
en støyfaglig utredning for å sikre at kravene til innendørs støynivå (NS 8175 klasse C) ikke 
overskrides dersom lokalene er av en type der teknisk forskrift setter grenser for innendørs 
støynivå (f.eks. møterom eller kontorer). 
 

 Sak 116 /08  Ryenstubben 10. Invitasjon til innspill fra bydelen, 
område- og prosessavklaring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger til område- og prosessavklaring for Ryenstubben 10 tilsluttes. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bemerkninger til område- og prosessavklaring for Ryenstubben 10 tilsluttes. 
 

 Sak 117 /08  Innhenting av forhånduttalelser. Reguleringsplan for 
Ryensvingen 5-7 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Merknader til reguleringsplan for Ryensvingen 5-7 tilsluttes. 
 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Merknader til reguleringsplan for Ryensvingen 5-7 tilsluttes. 
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 Sak 118 /08  Nøklesvingen 1 osv - Nøklevann borettslag-varsel om 
reguleringsforslag med forenklet saksbehandling 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger til planforslag for Nøklesvingen 1 osv. Nøklevann borettslag tilsluttes.  
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bemerkninger til planforslag for Nøklesvingen 1 osv. Nøklevann borettslag tilsluttes.  
 

 Sak 119 /08  Varsling i forbindelse med igangsetting av planarbeid. 
Johan Scharffenbergs vei 91-93. 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Kommentarer til varsling i forbindelse med igangsetting av planarbeid for Johan 
Scharffenbergs vei 91-93 tilsluttes. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Kommentarer til varsling i forbindelse med igangsetting av planarbeid for Johan 
Scharffenbergs vei 91-93 tilsluttes. 
 

 Sak 120 /08  Premiering av hager og grøntanlegg -Påmelding 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Premiering av hager og grøntanlegg 2008 tas til orientering. 
Forslag sendes Oslo kommune Komiteen for premiering av hager og grøntanlegg 
Friluftsetaten, innen 31.07.2008. 
 
BMK hadde følgende merknad 
Komiteen ber administrasjonen annonsere konkurransen i Nordstrands Blad på bydelens 
sider. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Premiering av hager og grøntanlegg 2008 tas til orientering. 
Forslag sendes Oslo kommune Komiteen for premiering av hager og grøntanlegg 
Friluftsetaten, innen 31.07.2008. 
 



 
Merknad 
Bydelsutvalget ber administrasjonen annonsere konkurransen i Nordstrands Blad på bydelens 
sider. 
 

 Sak 121 /08  Innspill til ny handlingsplan for mennesker med 
funksjonshemninger 
 
SV og A v/Liv Thorstensen (A) hadde følgende forslag til vedtak 
Rådet for funksjonshemmedes vedtak i saken sendes over til byrådsavdelingen for velferd og 
sosiale tjenester innen fristen 01.08.2008. 
 
Votering  
Det ble votert over forslag til vedtak fra A og SV. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Rådet for funksjonshemmedes vedtak i saken sendes over til byrådsavdelingen for velferd og 
sosiale tjenester innen fristen 01.08.2008. 
 

 Sak 122 /08  Valg av nytt varamedlem til råd for mennesker med 
nedsatt funksjonsevne 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner følgende som varamedlem i Råd for funksjonshemmede:  
Ingunn Beck, Norges Fibromyalgiforbund. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner følgende som varamedlem i Råd for funksjonshemmede:  
Ingunn Beck, Norges Fibromyalgiforbund. 
 

 Sak 123 /08  Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012, 
idrettsdelen, høringssuttalelse 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til tidligere innsendt sak ad innspill til deler av utkast til 
Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012, idrettsdelen. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
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Bydelsutvalget gir sin tilslutning til tidligere innsendt sak ad innspill til deler av utkast til 
Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012, idrettsdelen. 
 

 Sak 124 /08  Endringer i representasjon i driftsstyret ved Oppsal 
skole 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget foreslår for utdanningsetaten nyoppnevning til driftsstyret ved Oppsal skole 
etter Per Krogh-Vennemo (H).  
 
Følgende innstilles som ny vararepresentant i driftsstyret ved Oppsal skole: 
 
_________________________________. 
 
Høyre hadde følgende forslag til vedtak 
Ole Richenberg (H) innstilles som ny vararepresentant til driftsstyret ved Oppsal skole. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Ole Richenberg (H) innstilles som ny vararepresentant til driftsstyret ved Oppsal skole. 
 

 Sak 125 /08  Endringer i representasjon i samarbeidsutvalget ved 
følgende kommunale barnehager: Eftasåsen/Søndre Skøyen kapell, 
Tallberget, Manglerud og Solfridbakken 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget oppnevner___________________________som ny vararepresentant i 
samarbeidsutvalget ved Eftasåsen/Søndre Skøyen kapell barnehage etter Per Krogh 
Vennemo (H).  

2. Bydelsutvalget oppnevner Mona Myhrvold (A) som ny representant i 
samarbeidsutvalget ved Tallberget barnehage etter Torill Eliassen (A). 

3. Bydelsutvalget oppnevner vararepresentant Tore Janssen (SV) som ny representant i 
samarbeidsutvalget ved Manglerud barnehage etter Torill Eliassen (A). 

4. Bydelsutvalget oppnevner Liv Thorstensen (A) som ny vararepresentant i 
samarbeidsutvalget ved Manglerud barnehage etter Tore Janssen (SV). 

5. Bydelsutvalget oppnevner Mona Ridder-Nielsen (A) som ny representant i 
samarbeidsutvalget ved Solfridbakken/Høyenhall barnehage etter Torill Eliassen (A). 

 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 1-5 samlet. 
Votering enstemmig. 
 
 
 
Vedtak 

1. Bydelsutvalget oppnevner Steinar Fallo (H) som ny vararepresentant i 
samarbeidsutvalget ved Eftasåsen/Søndre Skøyen kapell barnehage etter Per Krogh 
Vennemo (H).  



2. Bydelsutvalget oppnevner Mona Myhrvold (A) som ny representant i 
samarbeidsutvalget ved Tallberget barnehage etter Torill Eliassen (A). 

3. Bydelsutvalget oppnevner vararepresentant Tore Janssen (SV) som ny representant i 
samarbeidsutvalget ved Manglerud barnehage etter Torill Eliassen (A). 

4. Bydelsutvalget oppnevner Liv Thorstensen (A) som ny vararepresentant i 
samarbeidsutvalget ved Manglerud barnehage etter Tore Janssen (SV). 

5. Bydelsutvalget oppnevner Mona Ridder-Nielsen (A) som ny representant i 
samarbeidsutvalget ved Solfridbakken/Høyenhall barnehage etter Torill Eliassen (A). 

 
Ad. pkt. 1: Høyre sender sitt navn til kandidat, pkt. 1 i etterkant av møtet  
 

 Sak 126 /08  Forslag til informasjonsplan for Bydel Østensjø 2008-
2009 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til bydelsdirektørens forslag til Informasjonsplan for Bydel 
Østensjø 2008-2009. 
 
BMK v/Kristin Sandaker (A) hadde følgende forslag til vedtak  
BMK gir sin tilslutning til bydelsdirektørens forslag til Informasjonsplan for Bydel Østensjø 
2008-2009 med følgende endringer: 
  
Teksten i kapittel 4.2 1. kulepunkt 1 endres ordet positiv til løsningsorientert. 
 
Nytt kulepunkt under 4.2 legges til med teksten: ”Disse punktene begrenser ikke ansattes 
ytringsfrihet eller rett til å varsle om kritikkverdige forhold, jf. blant annet Oslo kommunes 
etiske regler pkt. 10 og kommunens varslingsrutiner. 
 
Under 4.5 siste punkt presiseres det at sakspapirer skal legges ut ”raskt”. 
 
Under kap. 3 kulepunkt 2 om verdigrunnlag tilføyes”herunder respekt for den enkeltes 
personvern”. 
 
Votering 
BMKs forslag til vedtak ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
BMKs forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til bydelsdirektørens forslag til Informasjonsplan for Bydel 
Østensjø 2008-2009 med følgende endringer: 
 
Teksten i kapittel 4.2 1. kulepunkt 1 endres ordet positiv til løsningsorientert. 
 
Nytt kulepunkt under 4.2 legges til med teksten: ”Disse punktene begrenser ikke ansattes 
ytringsfrihet eller rett til å varsle om kritikkverdige forhold, jf. blant annet Oslo kommunes 
etiske regler pkt. 10 og kommunens varslingsrutiner. 
 
Under 4.5 siste punkt presiseres det at sakspapirer skal legges ut ”raskt”. 
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Under kap. 3 kulepunkt 2 om verdigrunnlag tilføyes”herunder respekt for den enkeltes 
personvern”. 
 

 Sak 127 /08  Forvaltning av utplassert kommunalkunst i Bydel 
Østensjø 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak.  
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om forvaltning av kommunal kunst i Bydel Østensjø 
til orientering. 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om forvaltning av kommunal kunst i Bydel Østensjø 
til orientering. 
 

 Sak 128 /08  Forsøk med stemmerett for 16-åringer i Bydel 
Østensjø ved neste bydelsvalg i 2011 
 
Forslag til vedtak fra Venstre v/Britt Inglingstad (V): 
BU ber bydelsdirektøren snarest anmode byrådet og bystyrets gruppeledere om å søke staten 
om å få delta i en forsøksordning med å gi 16-åringer i Bydel Østensjø stemmerett ved neste 
bydelsvalg under kommunevalget i 2011. 
 
Votering 
Det ble votert over forslag til vedtak fra Venstre (V) 
Forslaget falt med 3 stemmer for (SV og V) og 12 stemmer mot (A, Frp og H). 
 
Vedtak 
Venstres forslag om forsøk med stemmerett for 16-åringer i Bydel Østensjø falt med 12 
stemmer mot og 3 stemmer for. 
 

 Sak 129 /08  Endringer i representasjon i driftsstyret ved Vetland 
skole 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget foreslår at SVs representanter i driftsstyret ved Vetland skole bytter plass. 
Dette innebærer følgende: 
Medlem Åse Rellsve (SV), rykker ned som varamedlem i driftsstyret og varamedlem Hans 
Christian Apenes (SV), trer inn som medlem. 
 
Bydelsdirektør, Tove Stien, presiserte at bydelsutvalget ikke kan fatte endelig vedtak i denne 
type saker, men kun innstille overfor utdanningsetaten. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak.  
Votering enstemmig. 



 
Vedtak 
Bydelsutvalget foreslår at SVs representanter i driftsstyret ved Vetland skole bytter plass. 
Dette innebærer følgende: 
Medlem Åse Rellsve (SV), rykker ned som varamedlem i driftsstyret og varamedlem Hans 
Christian Apenes (SV), trer inn som medlem. 
 

 Sak 132 /08  Vinmonopol Bøler Senter 
Frp hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø stiller seg positive til etablering av vinmonopol på Bøler 
Senter. 

Votering 
Det ble votert over forslag til vedtak fra Frp. 
Forslaget ble vedtatt med 14 stemmer for (A, Frp, H, Per Nygaard (SV) og V) og 1 stemme 
mot (Hanne Eldby, SV). 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø stiller seg positive til etablering av vinmonopol på Bøler 
Senter. 
   
 
 
 
 
Eventuelt 
Britt Inglingstad (V) informerte om at 9. klasse ved Bøler skole nylig vant Niels Henrik Abels 
matematikkonkurranse.  
 
 
 
 
 
 
Bydel Østensjø, 19.06.2008 
 
 
 
 
Arnfinn Aabø (A) /s      Therese Kloumann Lundstedt /s 
BU-leder       BU-sekretær 
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